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Yaşanan küresel ekonomik krizin Türkiye’ye yansımalarının değerlendirildiği Danışma Kurulu toplantısında, 
Odanın örgütü ve üyelerinden aldığı güçle tüm güçlüklere göğüs gererek direnmesini bileceği vurgulandı...

“MMO GÜÇLÜKLERE GÖĞÜS GEREREK 

DİRENMESİNİ BİLECEKTİR”

42. Dönem ikinci Danışma Kurulu toplantısı 30 Kasım 
2008 tarihinde, 78 kişinin katılımıyla Oda Merkezi’nde 
yapıldı. Makina Mühendisleri Odası (MMO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Emin Koramaz'ın açılış konuşması ile 
başlayan toplantıda, TMMOB Başkanı Mehmet Soğancı 
dünyada ve Türkiye’de yaşanan gelişmeleri ve Oda ça-
lışmalarını değerlendiren bir konuşma yaptı. Toplantıda 
söz alan Danışma Kurulu Üyeleri, yaşanmakta olan kü-
resel ekonomik krizi, krizin Türkiye’ye yansımalarını, 
Oda’nın yapması gerekenleri ve yedi aylık Oda çalışmala-
rını değerlendirdiler. MMO Başkanı Emin Koramaz, daha 
çok çalışmayı gerektiren gelişmelerin ve örgütlü gücün 
kendileri için hep yol gösterici olduğunu işaret ederek, 
“TMMOB Makina Mühendisleri Odası, örgütü ve üyele-
rinden aldığı güçle karamsarlığa kapılmadan, tüm güçlük-
lere göğüs gererek direnmesini bilecektir” dedi. 

Emin Koramaz: “ÖRGÜTLÜ GÜCÜMÜZ BİZİM 
İÇİN HEP YOL GÖSTERİCİ OLDU”
Konuşmasına toplantının farklı koşullarda yapıldığına dik-
kat çekerek başlayan MMO Başkanı Emin Koramaz, bu-
gün Türkiye’yi ve bütün sektörleri içine alan bir krizin söz 
konusu olduğunu belirtti. Amerikan finans piyasalarındaki 
altüst oluşla başlayan ekonomik krizin dalga dalga tüm 

dünyaya yayıldığını ifade eden Koramaz, “Emperyalist 
kapitalist sistem, her kriz ve bunalım döneminde olduğu 
gibi bu krizin maliyetini de emekçi kesimlere ve geri bı-
raktırılmış ülke halklarına yüklemeye çalışmaktadır. Düne 
kadar serbest piyasa ekonomisini kutsayanlar, devletlerin 
ekonomik ve sosyal alandan elini çekmesi gerektiğini söy-
leyenler, krizin sorumlusu olan dev tekelleri, çok uluslu 
şirketleri ve bankaları kurtarmak için kamu kaynaklarını 
seferber etmektedir” diye konuştu. 

Yıllardır özelleştirmelerin “erdeminden dem” vuranların 
zarar eden finans kuruluşlarını devletleştirdiğini, borçla-
rını sahiplendiğini, krizin faturasının ise işten çıkarmalar 
ve düşük ücretler olarak çalışanlara kesildiğini söyleyen 
Koramaz, krize karşı dünyada açıklanan kurtarma paket-
lerinin bugün 10 trilyon doları aştığını dile getirdi. “2001 
krizinde Türkiye’de nasıl 60 milyar dolar civarında para 
asalak, rantiyeci bankaları kurtarmaya harcandı ise şimdi 
de dünya çapında çok daha devasa boyutlarda kurtar-
ma paketleri gündemdedir” diyen Koramaz, dünyanın 
ve ülkelerin mali kaynaklarının çok dar bir zümrenin ve 
büyüklerin kurtarılması için harcandığını, harcanacağını 
açıkladı.  
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“Durum Gerçekten Vahim”
Nisan ayında yapılan 42. Oda Genel Kurulu’nun açış ko-
nuşmasında dünya ve Türkiye gündemiyle bağlantılı ola-
rak söylediklerini anımsatan Koramaz, Genel Kurul’da 
yaptığı konuşmadan şu bölümleri aktardı: “IMF ve Dünya 
Bankası gibi kurumlara bağımlılık ile AB uyum programla-
rına endekslenmiş olmanın sonucu olarak, ülkemizde biz 
mühendislerin varlık nedeni olan sınai yatırımlar durmuş, 
KOBİ’lerin önemli bir kısmı pazardan çekilmiş, işsizlik 
kronik bir sorun haline gelerek toplumsal adaletsizlik-
ler derinleşmiştir. Sanayide üretim teşvik edilmemekte, 
özellikle ara malı ve yatırım malı üreten sektörler taşe-
ronlaşmaya ve fason üretime teşvik edilmektedir. Ülke 
kaynakları üretken yatırımlar yerine hizmet ve finans 
sektörleri ile borç faizlerine aktarılmaktadır. Özelleş-
tirme ve serbestleştirme adı altında tarım alanlarımız, 
ormanlar, araziler ve entegre sanayi tesislerimiz elden 
çıkarılmaktadır. Üretim ve yatırımdan kopuk politikalarla 
Türkiye sıcak paranın boyunduruğu altına sokulmuştur. 
Ülkemiz kaynakları spekülatörlere, Türkçe karşılığı ile 
vurgunculara aktarılmaktadır. Kısacası Türkiye ekono-
misi cari açığını dış borçla kapatan, sıcak para akışına 
mahkûm, yüksek cari açık, yüksek dış borç ve sürekli-
leşmiş işsizliğe dayalı kırılgan ve sürekli kriz tehdidi altın-
da bir yapıya büründürülmüştür. Bu durum Türkiye’nin 
küresel gelişmelere bağımlılığını daha da artırmış ‘yuka-
rısı hapşırdığında aşağısı nezle olur’a benzer bir durum 
yaratmıştır. Mevcut uluslararası sistem ‘mortgage olayı’ 
ile yeni bunalım ve krizlere gebe bir süreci yaşamakta-
dır. Mortgage’nin ABD ekonomisinde yol açtığı 1 trilyon 
dolar civarındaki maliyet ile Irak işgalinin 3 trilyon doları 
bulan maliyeti ve ABD’nin büyük bütçe açıklarının dün-
yaya ve özellikle bizim gibi ülkelere fatura edilmesi ka-
çınılmazdır. Bu durum ile sanayi ve ekonomimize ilişkin 
birikmiş olumsuzlukların çakışması, Türkiye’nin önemli 
zorluklarla karşılaşacağının işaretleridir. Son yıllarda yerel 
yönetimler, valilikler ve çeşitli vakıflar kanalıyla ‘sadaka’ 
türü sosyal yardımlarla yoksul kesimleri yedekleyen ik-
tidar, dünya konjonktürü ve mevcut cari açık itibarıyla 
önümüzdeki dönemde daha fazla zorlanacaktır. Ekonomi 
şaklabanlarının benimsetmek istediklerinin aksine durum 
gerçekten vahimdir. Dolayısıyla AKP veya benzer ekono-
mik programı benimseyen herhangi bir siyasi güç, bu kriz 
faktörlerini yönetemeyecektir.”

“Sermaye İşsizlik Fonundaki 37 Milyar YTL’ye 
Gözünü Dikti”

Genel Kurul’da yap-
tığı konuşmada yer 
verdiği bu öngörü ve 
saptamaları dünyada 
ve Türkiye’de yaşanan 
gelişmelerin doğrula-
dığının açık olduğunu 
işaret eden Emin Ko-
ramaz, AKP Hüküme-
ti’nin bu krizi yönete-
meyeceğini savundu. 
Hükümet’in bugün 
yarın açıklaması bek-
lenen önlem paketinin 
taslağının geçen hafta Cumartesi günü bir gazeteye tam 
metin olarak sızdığını anımsatan Koramaz, taslaktaki 83 
madde içinde halk lehine bir tek madde bulunduğunu, bu 
maddenin de “Elektrik ve doğal gaz zamlarının mümkün 
olan kısmını” geri çekmek olduğunu ifade etti. Halkın kı-
şın zaten zamlı fiyatla doğal gazı kullanmış olacak olması 
ve yerel seçimlerin de yapılacak olması nedeniyle Mart 
ayında fiyatlarla biraz oynanacağını belirten Koramaz, söz 
konusu pakette ne devasa gıda zamlarından ne de yüzde 
66 oranındaki dolaylı vergilerden ve çalışanların sırtına yı-
kılmış olan vergi yükünden bir tek satır bile söz edilmedi-
ğini ifade etti. “Bunun yerine zaten kazandığının vergisini 
ödemeyen büyük sermaye kesimlerinin vergi yükü daha 
da azaltılmaktadır” diyen Koramaz, konuşmasını şöyle 
sürdürdü: “Devlet kaynaklarıyla özel bir fon oluşturula-
rak, sonradan geri ödenmek koşuluyla, işten çıkarmalar-
da tazminatlar için işverenlere destek olunması planlan-
makta, bir anlamda işten çıkarmalar kolaylaştırılmaktadır. 
Yalnızca son iki ay içinde, başta tekstil ve otomotiv olmak 
üzere hemen her sektörde on binlerce çalışan işten çıka-
rılmışken, sermaye çevreleri bu kez de işsizlik fonundaki 
yaklaşık 37 milyar YTL’ye gözünü dikmiştir. İşsizlik fonu-
nu büyütmek ve işsizlik ödeneğini artırmak yerine, bu fon 
TOKİ yatırımlarında ve işverenlere verilecek kredilerde 
kaynak olarak kullanılmak istenmektedir.”
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Özel Sektörün Dış Borçlarına Örtülü Devlet 
Desteği Getiriliyor
Hâlâ özelleştirmelerden medet umulduğunu, 2B pro-
jesinin tekrar gündeme taşınarak ormanların ve kamu 
arazilerinin kaynak yaratma adına talan edildiğini savunan 
Emin Koramaz, “Diğer yandan Başbakan ve Hükümet ilk 
başlarda IMF konusunda TÜSİAD’la gölge boksu yapar-
ken bugün IMF ile anlaşma yolundadır” dedi. Bu anlaşma 
ile çoğu kısa vadeli olan 190 milyar dolar civarındaki özel 
sektör dış borçlarına örtülü devlet desteği getirildiğini işa-
ret eden Koramaz, IMF’den alınacak kredilerin dış borcu 
bulunan özel sektöre iç borçlanma olarak aktarılacağını 
ve emperyalist merkezlerin kredi faizlerinin güvence al-
tına alınacağını vurguladı. “Yani özel sektörün dış borcu 
azalırken devletin dış borcu artacaktır” diyen Koramaz, 
Başbakan’ın “Ben açıklayacağım” dediği IMF’den ilk etap-
ta alınacak 6,2 milyar dolar ile Hükümet’in IMF’den ger-
çek isteği olarak kamuoyuna sızan “Limitsiz Acil Destek 
Fonu”ndan talep edilen 20–40 milyar doların bu amaçla 
kullanılacağını söyledi. Anlaşmanın amacının belli oldu-
ğunu belirten Koramaz, “Çoğu yabancı sermayeli büyük 
şirketleri kurtarmak, günü döndürmek ve faiz ödeme-
lerini garanti altına almak. Bunun halk, ulusal ekonomik 
çıkarlar, KOBİ’ler, çalışanlar lehine hiçbir yanı bulunma-
maktadır” dedi. 

“Ülkemiz Siyasal ve Toplumsal Açıdan Çok 
Daha Olumsuz Noktalara Sürüklenecek”
Küresel krizin de etkileriyle Türkiye’de zaten var olan 
ekonomik buhranın daha da derinleşeceğinin açık oldu-
ğunu kaydeden Emin Koramaz, ekonominin küçüleceği, 
ihracat ve ithalatın gerileyeceği bir döneme girildiğini kay-
detti. Yatırımların daha da azalacağı, iç talebin kısılacağı ve 
işsizliğin daha da yaygınlaşacağı uyarısında bulunan Kora-
maz, bu durumun üretici sektörleri, mühendisleri ve tüm 
toplumsal kesimleri derinden etkileyecek yeni bir buna-
lım dönemini işaret ettiğinin altını çizdi. Koramaz şöyle 
konuştu: “Bütün bu sorunlara, demokrasi alanındaki te-
mel eksiklikler, Kürt sorununun çözümünde demokratik 
açılımlar yerine şiddet ortamının egemen kılınması, top-
lumun dinsel yaşam biçimleri ve etnik kökenleri üzerin-
den birbirine düşman edilmesi de eklendiğinde, ülkemiz 
siyasal ve toplumsal açıdan çok daha olumsuz noktalara 
sürüklenecektir. Bu noktada ülke halkı ve kaynaklarını, 
kalkınmayı ve toplumsal barışı esas alan bir programın 

oluşturulmasının ve yaşamda karşılığını bulmasının sağ-
lanması zorunludur.”

Yerel Seçimler Önemli Bir Fırsat
Bu konuda başta sendikalar ve meslek odaları olmak üze-
re, tüm emek ve demokrasi güçlerinin harekete geçmesi 
gerektiğini savunan Koramaz, “Bu güçlerin bir toplum-
sal bilinç ve baskı gücü oluşturması için yerel seçimler 
önemli bir fırsat ve araç olarak önümüzde durmaktadır” 
diye konuştu. TMMOB, KESK, DİSK, TTB ve Çiftçi-Sen 
başkanlarının 28 Ekim’de “Krizden Çıkış İçin Sosyal Da-
yanışma ve Demokratikleşme” başlığı altında yaptıkları 
basın açıklamasının böylesi bir ihtiyaca işaret ettiğini söy-
leyen Koramaz, TMMOB’nin 22 Kasım’da 31 ilde İl Ko-
ordinasyon Kurulları (İKK) aracılığıyla yeni dönemde de 
izleyeceği emek eksenli politikayı kamuoyuna deklare et-
tiğini ve emek dostlarının temsilcilerini yanında bulduğu-
nu işaret etti. Koramaz, 29 Kasım’da da KESK ve DİSK’in 
düzenlediği mitingde, TMMOB olarak dostlarının yanın-
da olduklarını ifade etti.  

“Sanayi Kongresi’nde Bir Sanayi Planının Ana 
Çerçevesini Çizeceğiz”
“Dönem, dostluklarımızı, birlikteliklerimizi genişletme; 
ama ilkeli, ülkemiz ve halkımızın çıkarlarına uygun bir 
şekilde genişletme dönemidir” diyen Emin Koramaz, 
Türkiye’nin bütün emek, eşitlik ve demokrasi güçlerinin 
birlikteliğinin önümüzdeki yıllarda en acil istem ve özlemi 
olacağını belirtti. Koramaz; TMMOB, KESK, DİSK, TTB 
ve Çiftçi-Sen’in ortak basın açıklaması yaptığı gün, aynı 
salonda iktisatçı Mustafa Sönmez’in de “Küresel Kriz, 
Türkiye ve Sosyal Dayanışma Programı” adlı bir sunum 
yaptığını kaydetti. DİSK, KESK, TMMOB’nin açıklama-
ları dışında geride bıraktığımız hafta başında Türk–İş’in 
de “Ekonomik Krize Karşı Önlemler Raporu” açıkladı-
ğını anımsatan Koramaz, şöyle konuştu: “Ancak emeğe 
ilişkin talepler bir şekilde ortada olmasına karşın, sana-
yiye ilişkin, bizim hep söylediklerimizin dışında, kapsamlı 
bir önerme veya program henüz bulunmamaktadır. İşte 
biz bu noktada önemli bir rol üstleneceğiz. Değerli bilim 
insanlarımız Prof. Dr. Korkut Boratav, Prof. Dr. Hayri 
Kozanoğlu, Prof. Dr. Oktar Türel, Prof. Dr. Aziz Konuk-
man, Prof. Dr. İşaya Üşür’ün de katıldığı TMMOB Sanayi 
Kongresi 2009’un bir hazırlık toplantısında, krizin sanayi 
sektörlerine ilişkin etkisinin saptanması ve çözüm öneri-
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lerinin çıkarılması amacıyla 2009’un ilk aylarında Sanayi 
Kongresinin bir ön sempozyumunun yapılması için görüş 
birliğine vardık. Bu sempozyumdan elde edilecek veri-
ler ışığında, Aralık 2009’da yapacağımız TMMOB Sanayi 
Kongresi’nde, Türkiye’nin gereksindiği bir sanayi planının 
ana çerçevesi çizilmeye, sanayi sektörlerimizin her birine 
ilişkin temel hedefler ve yol haritaları oluşturulmaya ça-
lışılacaktır. Amacımız, bunalım sonrası kapsamlı bir sınai 
planın kendisini ya da en temel unsurlarını ülkemizin sa-
nayi geleceğine ışık tutacak bir biçimde ortaya çıkarmak-
tır. Sayın Boratav, o toplantıda bize, bu işi, ‘Türkiye’de 
sizden iyi yapabilecek kurum yok’ demiştir. TMMOB 
Sanayi Kongresi dolayısıyla Odamızın böylesi onurlu bir 
görevi üstlendiğini burada sizlerle paylaşmak isterim.” 

“Mevcut Kurumsallaşma Düzeyini Korumak 
Göreviyle Yüz Yüzeyiz”
“Madalyonun diğer yüzü tamamen bize ilişkindir” diyen 
Koramaz, bu yeni dönemde meslek alanlarını koruma ve 
düzenleme çalışmalarının bundan böyle çok daha fazla 
önem kazanacağına dikkat çekti. Açık konuşmak gerek-
tiğini belirten Koramaz, “Bu alanda ciddi çalışmalar ya-
pılmazsa birçok kazanımımız elimizden alınacak, kurum-
sallaşma ve meslek alanlarını düzenleme çalışmalarımız 
sekteye uğratılabilecektir” uyarısında bulundu. Koramaz, 
örgütsel açıdan özellikle 2000 yılı sonrasında belirli bir 
büyüme ve kurumsallaşma temposunun yaşandığını, 
buna paralel olarak da bina yapımı gibi harcamalarda ve 
istihdam alanında çok rahat davranıldığını ifade ederek, 
“Bu rahatlık, geçen yıla ve bir noktaya kadar ‘doğal’ bir 
durum olarak addedilebilirdi. Bugün ise TMMOB ile bir-
likte Odamız, genelde mühendislik meslek alanlarımızın 
daraltılması olasılıklarıyla daha fazla yüz yüzedir. Başta 
iş makinaları operatör kursları, araç muayenesi ve onun 
üzerinden de LPG’li araç denetimlerinin serbestleştirme 
politikalarına maruz kalması söz konusudur. Yalnızca bu 
iki konunun, Odamızın birinci derecede yoğunlaşması 
gereken mesleki denetim ve teknik ölçümlerin tamamı-
nın çok önüne geçmiş olması, kurumsallaşmada yapma-
mız gereken ayarlara da işaret tutmaktadır. Bu nedenle 
Odamız belirli alanlarda artık ciddi bir iç tahkimat, bazı 
konularda ise ‘tutuculuk’ yapmak ve mevcut kurumsal-
laşma düzeyini korumak görevi ile karşı karşıyadır” diye 
konuştu. 

Oda Uzmanlık Alanlarının Tanımlanmasında 
Önemli Mesafeler Aldı
Bugün Odanın; 29 ayrı yönetmelik, 70 bin üye, 7 bin 500 
öğrenci üye, 18 Şube, 52 İl, 37 İlçe Temsilciliği, 19 Mes-
leki Denetim Bürosu, 160’a ulaşan LPG’li Araç Kontrol 
Noktası, A Tipi Muayene Kuruluşu, Merkez Laboratu-
varı, Personel Belgelendirme Kuruluşu, Asansör Kontrol 
Merkezi, 49 noktadaki Meslek İçi Eğitim Merkezleri ve 
çok sayıda kurul, komisyon ve birimi ile güçlü bir ör-
gütlenmeye sahip olduğunu vurgulayan Emin Koramaz, 
Odanın ilgili kamu kurumlarının mevzuat hazırlama ça-
lışmalarına aktif katılım sağlayarak meslek ve meslekta-
şa yönelik uzmanlık alanlarının tanımlanmasında önemli 
mesafeler aldığını kaydetti. Mesleki denetimin gereğinin 
kamu kuruluşlarına benimsetilerek sürekli yeni iş olanak-
ları yaratıldığını, mesleki denetimin ulusal ve uluslarara-
sı tanınırlığı doğrultusunda önemli adımlar atıldığını dile 
getiren Koramaz, özellikle mekanik tesisat, AİTM proje-
leri, asansör, LPG, doğal gaz uygulamaları gibi alanlarda 
yürütülen SMM hizmetleriyle bazı kanun, yönetmelik ve 
ikincil mevzuat hazırlama süreçleri, iş güvenliği, yapı de-
netiminde çalışanların eğitimi gibi alanlarda 2000 yılı son-
rasında 10 bini aşkın üyeye yeni iş alanları yaratılmasının 
başarılar arasında yer aldığını ifade etti.  

“Oda Gelirlerinin Dışsal Etkenlere Bağlı 
Oluşunu Gözetmeliyiz” 
Meslek alanlarına giren konularda toplamda 35 civarında 
kongre, sempozyum, kurultay düzenlenmesinin önemi-
ne işaret eden Koramaz, bunun organizasyon gücünü 
gösterdiğini vurguladı. Özelleştirmelerden Erdemir’e, 
LPG’li araçlardan ulaşıma, enerjiye, iş sağlığı ve güvenliği-
ne kadar toplam 18 konuda hazırlanan Oda raporlarının, 
Odanın birikim ve etkinliklerinin derlenip toplanması du-
rumunda kamuoyuna hitabın nasıl çeşitlendirilebileceğini 
gösterdiğini ifade eden Koramaz, “Bunlar çok önemlidir. 
Ancak teknik görevliler toplantısı ve başka ortamlarda 
da dile getirdim, Odamızın başlıca gelir getirici işlerinde 
dışsal etkenlerle önemli gerilemeler yaşandığında kurum-
sallaşmamızın nasıl gerileyebileceği veya etkilenebileceği 
konusu, ülkemizde çok hızlı süreçler yaşanması itibarıy-
la, artık önümüzdeki önemli bir sorun olarak düşünül-
melidir. Oda gelirlerinin, yanlış bir biçimde politikleşmiş 
kamu kurum ve kuruluşları ile yasa ve yönetmelikler gibi 
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kaygan zeminlere, kısacası dışsal etkenlere bağlı oluşunu 
hep birlikte gözetmek durumundayız” dedi. 

Bugün Odada 315’i teknik görevli olmak üzere, top-
lam 539 çalışan bulunduğunu açıklayan Emin Koramaz, 
çalışanların ücret, sosyal hak ve tazminatlarını gününde 
ödeyebilmenin, iş güvencesini sağlamanın, Oda çalışma-
larının ve TMMOB’ye katkı paylarının sürekliliğini sağla-
manın çok ciddi bir sorumluluk olduğunu belirtti. Burada 
“maceracılık” veya “günü birlikçiliğe” asla yer olmadı-
ğının altını çizen Koramaz, “Üyelerimize iş alanları aç-
mak, meslek alanlarımızı korumak ve geliştirmek temel 
yükümlülüklerimiz olmakla birlikte, Odamız söz konusu 
alanlarda organize bir şekilde yaşamasını ve direnmesini 
bilmek durumundadır” diye konuştu.  

“Örgütümüzün Bugüne Kadar Yaptıkları, 
Yapabileceklerimizin İpuçlarını Sunuyor”
Emin Koramaz, yapılması gerekenler konusunda şunları 
söyledi: “Zira kimi olumsuzluklar boy vermeye başlamış-
tır. Aidatlar, meslek içi eğitim, iş makinaları, araç pro-
je, belgelendirme, LPG gibi gelirlerimizde 2008 yılında 
önemli düşüşler yaşanmaktadır. Şubeler bazında gelir ka-
lemlerini incelediğimizde bu gerçeği açık bir biçimde gör-
dük. Üstelik bu verilerin kriz ile henüz bir ilgisi bulunma-
maktadır. Krize karşı hazırlık kapsamında bu konular ve 
LPG piyasası personel eğitimi ve diğer bütün kalemlerde 
gelirleri artırıcı özel önlemler almalı, çalışma tempomu-
zu yeniden düzenlemeli, özel yaratıcılıklar geliştirmeliyiz. 
Örgütün bütününe yönelik yayınlanacak olan tasarruf 
tedbirleri uygulama genelgesi ve gelir artırıcı önlemlere 
ilişkin hususların tam bir ciddiyetle uygulanması, teknik 
görevlilerimizle yapılacak özel toplantılarla bu konuların 
kolektif bir şekilde ele alınıp, yeni dönemde neler yap-
mamız gerektiği hep birlikte planlanmalıdır. Ülkemizin 
içinde bulunduğu konjonktür ile mesleki, sosyal, örgütsel 
sorumluluklarımız arasındaki bağlar bugün ve önümüz-
deki zorlu süreç için daha özel bir önem taşımaktadır. 
Gerekliliklerin mutlak bir şekilde kavranması, gerekli ça-
lışma düzeninin oluşturulmasında anahtar rolünü üstle-
nir. Bir şeyi yapma iradesinin oluşturulması ise yapılması 
gerekenler için belki de yolun yarısının aşılması anlamına 
gelir. Örgütümüzün bugüne kadar yaptıkları, bence ya-
pabileceklerinin yalnızca ipuçlarını sunmaktadır. Bu açı-
dan kendimize güvenmeli ve yapacağımız işleri tek tek 

sıralayarak önümüze koymalıyız. Dünkü Sekreter–Say-
manlar Toplantısı ile bu toplantımız, bu açıdan büyük 
önem taşımaktadır.

Yaşadığımız onca sıkıntı arasında, ileriye bakma ve daha 
çok çalışma gerekliliği yaratan gelişmeler ve örgütlü gü-
cümüz bizler için hep yol gösterici olmuştur. TMMOB 
Makina Mühendisleri Odası, örgütü ve üyelerinden al-
dığı güçle karamsarlığa kapılmadan, tüm güçlüklere gö-
ğüs gererek direnmesini bilecektir. Bu nedenle meslek 
ve uygulama alanlarını genişletme mücadelesini titizlikle 
sürdürmeliyiz. Kısacası Odamız önümüzdeki dönemde 
çalışmalarını sürekli kılma ve bunu Oda çalışma ilkeleri ve 
programlarından taviz vermeksizin, birliğini pekiştirerek 
yapmalıdır. Danışma Kurulumuzun bu konularda anlayış 
ve yaklaşım birliği geliştirmesi dileğiyle hepinizi sevgi ve 
saygıyla kucaklıyorum.”

MMO Yönetim Kurulu Başkanı Emin Koramaz’ın ardın-
dan MMO Yönetim Kurulu Sekreteri Ali Ekber Çakar, 29 
Kasım 2008 tarihinde yapılan Oda/Şube Sekreter ve Say-
man Üyeler toplantısında alınan kararlar hakkında açık-
lamalarda bulundu. Çakar’ın ardından TMMOB Başkanı 
Mehmet Soğancı bir konuşma yaptı. 

Mehmet Soğancı: “TMMOB ÖRGÜTLÜ BİR 
DİRENİŞİ GÖSTERMEK ZORUNDA”
Toplantıda konuşan TMMOB Yönetim Kurulu Başkanı 
Mehmet Soğancı, TMMOB olarak sloganlarının “Bu ülke, 
bu halk satılık değil!” olması gerektiğinin altını çizerek, 
yaşanan krizin etkile-
rini açığa çıkarmak 
zorunda oldukları-
nı vurguladı. Ken-
di meslek alanları 
üzerinde krizin et-
kilerini açığa çıka-
racaklarını belirten 
Soğancı, bol bol sa-
lon toplantıları ya-
pacaklarını söyledi. 
TMMOB’nin diğer 
emek ve meslek 
örgütleriyle birlikte 
sokaklara çıkacağını 
ifade eden Soğancı, 

yaşanan krizin etkile-
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“Türkiye’nin her yerinde örgütlü bir direnişi TMMOB 
göstermek zorundadır. Ses çıkarmak zorundayız. Yoksa 
diğer yapılar içinde eriyip gideceğiz anlamsız bir şekilde” 
dedi. 

“Diğer Odaları MMO Düzeyine Çekecek 
Çalışmalar Yürütmeliyiz”
TMMOB ve bağlı yapılarına önemli bir görev düştüğü-
nü kaydeden Soğancı, TMMOB Kent Sempozyumu’nda 
“Siyaset Belgesini” sunmak durumunda olduklarını kay-
detti. Su sorununun önemsedikleri bir konu olduğunu 
işaret eden Soğancı, alternatifleriyle birlikte hazırlanacak 
TMMOB Su Raporu’nun Ocak sonu itibarıyla kamuoyu-
nun dikkatine sunulacağını açıkladı. “Örgütsel yapımızın 
geldiği yer çok önemlidir” diyen Mehmet Soğancı, şöyle 
konuştu: “Kendimizi iki yönden sınayabiliriz: Geçmiş dö-
nem yaptıklarımızla sınayabiliriz; benzer örgütlerle kıyas-
layabiliriz. MMO’nun yeri TMMOB içinde ayrıcalıklıdır. 
İKK’lar içinde anlamsız tartışmalar içine girmek yerine, 
diğer Odaları MMO düzeyine çekecek çalışmalar yürüt-
meliyiz” diye konuştu.  

Mehmet Soğancı’nın ardından sırasıyla; Meftun Gürdallar 
(Onur Kurulu), Gürcan Ülgey (Gaziantep Şube), Meh-
met Akdemir (Kocaeli Şube), İ. Semih Oktay (Diyarbakır 
Şube), Haydar Şahin (Denetleme Kurulu), Remzi Erişler 
(Bursa Şube), Selçuk Göndermez (Onur Kurulu), Hüse-
yin Atıcı (Adana Şube), Cumhur Pekdemir (Edirne Şube), 
Naci Erçolak (Mersin Şube), Şenol Karaca (Ankara Şube), 
Mehmet Özsakarya (İzmir Şube), Dinçer Mete (İstanbul 
Şube), Hüseyin Hadımlı (Denizli Şube), Mustafa Karaman 
(Antalya Şube) ve İsmail Özkarakaya (Konya Şube) ko-
nuştu. 

Meftun Gürdallar: “ÖĞRETİLMİŞ 
ÇARESİZLİĞE DİRENMEMİZ GEREKİYOR”
Oda Onur Kurulu adına söz alan Meftun Gürdallar, dün-
yada ve Türkiye’de yaşanan krizin Odaya ve Şubelere 
yansımasının kaçınılmazlığını belirtti. Emeği ve onuruyla 
yaşayan insanlar için krizin etkilerinin daha ağır olacağını 
vurgulayan Gürdallar, “Krize karşı boyun eğmeyeceğiz. 
Oda Başkanımız Emin Koramaz’ın konuşmasından san-
ki egemenlerin yükü bize taşıtacakları gibi bir çaresizlik 
hissettim. Ülkemizde egemenlerin, hükümetlerin bize 
dayattığı özelleştirmeler var, bunlar hayata geçirilirken 
yaşananlar ve dayatılanlar var” dedi. Özelleştirme sü-

reçlerinde yaşanılanlar 
konusunda örnekler 
veren Gürdallar, doğal 
gaz ve su abonelerinin 
eski sayaçlarını elekt-
ronik-mekanik su sa-
yaçları ile değiştirmeye 
zorlanmalarına dikkat 
çekti. “Önce paranı ve-
rip sonra su ve gaz ala-
biliyorsun. Paran yoksa 
alamıyorsun” diyerek 
bu durumu eleştiren 
Meftun Gürdallar, İs-
tanbul’da beş milyon 
abone bulunduğunu, 
eski sayaçlarını elektronik mekanik su sayaçları ile de-
ğiştiren abone sayısının bir milyon olduğunu, bir milyon 
aboneden 250 milyon dolar toplandığını, bu rakamın beş 
milyon abone ile çarpılması durumunda 1,5 milyar dolar 
tutacağını işaret etti. Gürdallar, “Önümüzde yerel se-
çimler var. Buralardan neden bir şey yapmıyoruz? Ben 
İKK’dayken 53 tane dava açılmıştı Belediyeye karşı. Buna 
karşı çıkışları örgütlememiz gerekiyor. Öğretilmiş çare-
sizliğe direnmemiz gerekiyor” diye konuştu.     

Gürcan Ülgey: “DOĞAL GAZDA 
STANDARTLAR OLUŞTURMALIYIZ”
Gaziantep Şube adına konuşan Şube Yönetim Kurulu Say-
man Üyesi Gürcan Ülgey de dünyada ve Türkiye’de çok 
ciddi bir kriz yaşandığını, Odanın bu krizden etkilenme-
mesinin mümkün olmadığını işaret etti. “Ama endişeye 
gerek yok” diyen Ülgey, daha ciddi çalışmalar yürütülme-
si gerektiğini ifade ederek, “Panik yapmadan, birbirimiz-
le konuşarak, tartışarak krizi en az hasarla atlatabiliriz” 
dedi. Konuşmasında yerel yönetimlerin önemini vurgula-
yan Ülgey, Gaziantep’te yerel yönetim açısından sorunlar 
bulunduğunu belirtti. “Bir kent resmen katledildi!” diye-
rek tepkisini dile getiren Gürcan Ülgey, şöyle konuştu: 
“Yerel yönetimde bizlerin önerileri reddedilerek günlük 
hayata müdahalemiz engellenmiştir. Yerel yönetimlerde 
yapmamız gerekenleri hayata geçirmemiz mücadelesini 
vermemiz gerekiyor. Şehirlerin tahribatının geri dönüşü 
yok! Bu nedenle yerel yönetimler çok önemli.” Odanın 
LPG alanında çok ciddi çalışmalar yürüttüğüne ve önemli 
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başarılar elde ettiğine dikkat çeken Ülgey, doğal gazda 
bunun yapılamadığını savundu. Kentlerde uygulanan fark-
lı yaklaşımların da bunda etkili olduğunu söyleyen Ülgey, 
“Ama LPG’deki gibi doğal gazda da standartlar oluştur-
malıyız. Enerji Piyasası Düzenleme Kurumu ile daha yo-
ğun görüşmeler yapabiliriz bu noktada” dedi.  

Kocaeli Şube adına söz alan Şube Yönetim Kurulu Yedek 
Üyesi Mehmet Akdemir, TMMOB Genel Kurulu’nda iş 
sağlığı ve güvenliği ile ilgili bir karar alındığını hatırlatarak, 
Odanın Şubelere bu konuda bir bilgilendirme yapmasının 
doğru olacağını düşündüğünü ifade etti. Akdemir ayrıca, 
krize karşı bilim adamlarının yerellerde etkinlikler düzen-
lemesinin de yararlı olacağını söyledi. 

Semih Oktay: “KAYNAĞIMIZ VARSA EĞİTİM 
VE LABORATUVARLARA HARCAYALIM”
Diyarbakır Şube adına kürsüye gelen Şube Başkan Veki-
li İ. Semih Oktay, krizle birlikte yoğun olarak gündeme 
gelen işsizliğin sadece “mühendislerin işsizliği” olarak al-
gılanmamasını istedi. Mühendisler dışındaki işsizliğin de 
iyi takip edilmesi gerektiğini belirten Oktay, “Günü gel-
diğinde yalnız kalmayalım, tutarlı olalım” dedi. Yayınların 
merkezi olmasının iyi olduğunu ifade eden Oktay, eği-
time yönelik merkezi düzeyde kriterlerin oluşturulması 
gerektiğini vurguladı. Kamuya hizmet verilmesi nedeniyle 
gelir kalemlerinde krizin etkisiyle bir azalmanın olabilece-
ğini kaydeden Oktay, “Kaynağımız varsa özellikle eğitim 
ve laboratuvarlar konusuna harcayalım” diye konuştu. 

Haydar Şahin: “BEKLENMEDİK DURUM 
PLANI YAPMAMIZ GEREKEBİLİR”
Oda Denetleme Kurulu adına konuşan Haydar Şahin do-
kuz aylık denetlemeleri tamamladıklarını ve sorunların 
büyük oranda çözüldüğünü açıklayarak, bazı Şubelerde 
gerekmediği halde para hareketlerinin elden yürütüldü-
ğünü gördüklerini söyledi. Bunun ortadan kaldırılması ge-
rektiğine değinen Şahin, şöyle konuştu: “Alacaklarımızın 
mutabakatının iyi yapılması gerekiyor. Bazı Şubeler bunu 
çok düzenli yapıyor; ama bazı Şubeler düzenli yapmıyor. 
Belge düzenlemesi hemen hemen tüm örgütte düzenli tu-
tuluyor. Kriz büyük ihtimalle önümüzdeki aylarda etkisini 
hissettirmeye başlayacak. Tahmini bütçeleri iyi yapma-
mız gerekiyor. Bazı Şubelerimizde inşaat yatırımları var. 
Odamız çalışmalarını yürütürken bunları göz önüne alı-

yor; ama bunların 
iyi takip edilmesi 
gerekiyor. Teknik 
görevlilerle top-
lantılar yapılarak, 
periyodik kont-
rolleri ve mesleki 
denetimleri artır-
mak gerekiyor. 
Kriz önümüzdeki 
aylarda etkisini 
artıracağından do-
layı ‘Beklenmedik 
Durum Planı’ yap-
mamız gerekebi-
lir.” 

Remzi Erişler: “DÜŞÜK ÜCRETLİ 
DENETİMLER YAPABİLİRİZ”
Bursa Şube adına söz alan Şube Yönetim Kurulu Sekre-
teri Remzi Erişler, ülkede krizin konuşulduğunu belirte-
rek “Bizim ne yapabileceğimizi konuşmamız lazım” dedi. 
Odanın yılda bir defa işletmelerde risk analizi denetimi 
yapabileceğini işaret eden Erişler, iş sağlığı ve güvenliği 
alanında da uygulamalı kurslar yapılabileceğini ifade ede-
rek, Oda tarafından sahada uygulamalı olarak yapılacak 
düşük ücretli denetimlerin yol gösterici olacağını vurgu-
ladı. “Böylece gelirlerimizdeki azalma engellenebilir, pa-
niğe kapılmamak gerekiyor” diyen Erişler, bir değişimin 
olduğunu görmek gerektiğini söyleyerek şöyle konuştu: 
“Toplumsal mücadele anlamında mutfaktaki enflasyo-
nu, gıda gibi alanlarda derleyip yayınlamamız gerekiyor 
TMMOB olarak. Türkiye İstatistik Kurumu’nun verileri 
doğru değil. Şimdi bunun tam sırası. Kitlelerin bilinçlen-
dirilmesinin somut bir şekilde yapılmasıdır bu. Sorumuz 
‘Bu krizin faturasını kim ödeyecektir?’ olmalıdır. Bu kriz-
de, ülkemizdeki vurguncu kesimce işverenlerin 180 mil-
yar dolar olan borcunun halka ödetilmesi isteniyor. Çok 
zor bir dönem geliyor, mücadele edersek biz kazanabili-
riz bu süreçte.”  

Onur Kurulu adına kürsüye gelen Selçuk Göndermez, 
yapı denetiminin 19 ilde uygulandığını, yapı denetimlerin-
de yeni mezunların ve emekli olan kişilerin görüldüğünü 
kaydetti. Türkiye’de proje kontrol esaslarının standart-
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laştırılıp tüm ülkede uygulanmasının iyi olacağını dile ge-
tiren Göndermez, “4857 sayılı Kanun’un mühendislere 
yüklediği sorumluluğu tekrar hatırlatmalıyız. Bunun Oda-
mız için önemli olacağını düşünüyorum. Şubelerde bir 
bilgilendirme seminerinin yapılması gerekiyor” dedi.   

Adana Şube adına konuşan Şube Yönetim Kurulu Başkanı 
Hüseyin Atıcı, Şube olarak iş sağlığı ve güvenliği yanında 
enerji alanında da etkinlikler düzenlemeye çalıştıklarını 
ifade etti. Kent Sempozyumu üzerine inşa edecekleri bir 
“Kent Raporu” hazırlayacaklarını söyleyen Atıcı, krizin 
geldiğini ve etkisini ciddi bir şekilde gösterdiğini vurgula-
yarak, “Adana bölgesindeki üretimler kısılıyor. İşten çıka-
rılacakların listeleri hazırlanıyor. Bu, krizden etkilenenle-
rin örgütlenmesi anlamında bizim için bir fırsattır. Krize 
karşı acil önlemler almak gerekiyor” diye konuştu. 

Cumhur Pekdemir: “ORTAK AKILLA AYAKTA 
DURMANIN YOLU BULUNACAKTIR” 
Edirne Şube adına söz alan Şube Yönetim Kurulu Başka-
nı Cumhur Pekdemir, Odanın da her kurum gibi ayakta 
durmaya çalıştığını söyleyerek, “Ortak akılla ayakta dur-
manın yolu bulunacaktır” dedi. Ayakta durmayı sağlaya-
cak çözüm yollarının Oda çalışanları ile birlikte bulunması 
gerektiğini ifade eden Pekdemir, performansı artıracak 
yöntemlerin de uygulanabileceğini belirtti. “Piyasadaki 
rekabeti dikkate alarak rekabet edebilmeliyiz, belki fi-
yatları düşürmeliyiz” diyen Pekdemir, Türk Lloydu’nun 
yaptığı periyodik kontrolleri Odanın yapması gerektiğini 
işaret etti. Yerel seçimlerde aday olacak meclis üyelerinin 
desteklenmesi gerektiğini de kaydeden Pekdemir şöyle 
konuştu: “Yerel seçimlerde aday olacak meclis üyeleri-
ni, özellikle meslektaşlarımızı desteklememiz lazım. Biz 
Şube olarak Edirne’deki mahallelerin muhtarlarına gide-
rek kimlerin aday olduğunu, sorunların neler olduğunu 
tespit edecek çalışmalar yapıp, basına rapor olarak su-
nacağız.”

Naci Erçolak: “İŞSİZ ÜYELERİMİZİN 
SIĞINABİLECEĞİ LİMAN OLMALIYIZ” 
Mersin Şube adına konuşan Şube Yönetim Kurulu Baş-
kanı Naci Erçolak, “Şu an kriz yok, rakamlarda çok kü-
çük oynamalar var. Asıl kriz IMF ile yapılacak anlaşma ile 
birlikte Ocak ayında gelecek” diye konuştu. Bazı şube-
lerin gelirlerinin yüzde 45-50’sinin gaz sızdırmazlığından 
oluştuğunu hatırlatan Erçolak, LPG’nin Odanın elinden 

alınması durumunda ne kadar gelir azalmasının olacağının 
görülebileceğini belirtti. İşsiz sayısının hızla arttığına dik-
kat çeken Erçolak, “Şubemizin web sayfasında oluştur-
duğumuz portalda 100-150 başvuru olurken, son aylarda 
başvuru sayısı iki katına çıktı. Ben de KOBİ olduğumdan 
biliyorum, işler tamamen durdu. Bu işsizleri sahiplenmeli, 
sığınabilecekeleri liman olmalıyız. Şimdi bu insanları eği-
tirsek, imkânlarımızı onlar için kullanırsak, onları kaza-
nabiliriz. Mesleğimize ve meslektaşımıza sahip çıkmanın 
tam zamanı.” Periyodik kontrollerde akredite olunması 
gerektiğini vurgulayan Naci Erçolak, doğal gaz gelirlerinin 
artırılmasını isteyerek, mesleki denetimlerin merkezileş-
tirilmesinin önemine değindi.   

Şenol Karaca: “İŞ MAKİNALARI EĞİTİMLERİNİ 
TEKRAR ODAYA KAZANDIRMALIYIZ”
Ankara Şube adına kürsüye gelen Şube Yönetim Kurulu 
Sekreteri Şenol Karaca, 9 aylık çalışma raporunda gelir- 
gider dengesine bakıldığında tahmini bütçenin eksilerde 
görüldüğünü, bunun da etkileri hissedilecek krizin sonuç-
ları olduğunu işaret etti. Mesleki denetimlerde gelirlerin 
artırılması için ilgili kurumlarla görüşmelerin artırılması 
gerektiğini vurgulayan Karaca, gelirlerin artırılabileceği 
kalemlerden birisinin de eğitimler olduğunu ifade ede-
rek, “Ara teknik elemanlara eğitim verme çalışmalarını 
yapıyoruz. İş makinaları eğitimlerini tekrar Odaya ka-
zandırma çalışmalarını yapmamız gerekiyor. Baca Gazı 
Laboratuvarı’nda diğer şubelerden yeterli desteği alamı-
yoruz. Emisyon ölçümlerinin yapıldığı bölgelerde irtibata 
geçebileceğimiz kişilerin bize aktarılmasını istiyoruz. Şu 
an Şube bazına 16,5 teknik görevli düşüyor. Bu potansi-
yelden yararlanmalıyız” diye konuştu.

Mehmet Özsakarya: “SIKINTILARI 
EĞİTİMLERLE AŞACAĞIZ” 
İzmir Şube adına söz alan Şube Yönetim Kurulu Başkanı 
Mehmet Özsakarya, krizin AKP için bir kurtuluşa neden 
olduğunu ifade etti. “Çünkü ülkeyi krize götürüyordu; 
ama dünyada patladı! Bu yerel seçimlere de yansıya-
cak” diyen Özsakarya, gelir- gider bütçesinde ciddi bir 
durum olmadığını belirtti. Örgütlenme ve üye ilişkileri-
nin çok önemli olduğuna dikkat çeken Özsakarya, “Bu 
örgüt, alacağı tasarruf tedbirleriyle krizin üstesinden ge-
lecek” dedi. Baca Gazı Laboratuvarı’nda yaşanan sıkıntı-
nın benzerini Asansör Kontrol Merkezi’nde yaşadıklarını 
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açıklayan Özsakarya, şubelerle birlikte hareket etmeleri 
gerektiğini vurguladı. MMO olarak başarılı noktalara ge-
lindiğini işaret eden Özsakarya, Asansör Kontrol Merke-
zi’nde firmaların hiç altyapısının olmadığını gördüklerini 
söyledi. “Proje Denetimi” kitabı hazırlayacaklarını kay-
deden Özsakarya, şöyle konuştu: “Elektrik ve makina 
mühendislerini eğiteceğiz. Önümüzdeki dönemlerde sı-
kıntıları eğitimlerle aşacağız. Kaynak eğitimlerinde yetkili 
kuruluşlar içinde yer alacak çalışmaları halletmemiz ge-
rekiyor. En kısa zamanda bir toplantı yaparak eğitimleri 
yürütmek için çalışmalara başlamalıyız.” LPG sızdırmazlı-
ğındaki personelin tamamen bu alanda uzmanlaştığını dile 
getiren Özsakarya, Odanın yüzde 15-20’lik bir kaybının 
olacağının belli olduğunu, tamamen gitmesi durumunda 
ise bu personelin resesyona alınması gerektiğini ifade 
ederek, “1,5-2 aylık eğitimlerden sonra başka alanlarda 
değerlendirebiliriz” dedi. 

Dinçer Mete: “ÇALIŞANLARIMIZI MAĞDUR 
ETMEYECEK TASARRUF TEDBİRLERİ 
ALMALIYIZ”     
İstanbul Şube adına konuşan Şube Yönetim Kurulu Baş-
kan Vekili Dinçer Mete, “Örgütümüz iyi şeyler yapıyor. 
Toplum üzerindeki etkileri çok fazla, bu da gelecekte 
olumlu olarak dönecek” dedi. Krize karşı gelirlerin artı-
rılması, giderlerin kısılması gerektiğini dile getiren Mete, 
tasarruf tedbirlerinin gündeme alınarak tartışılmasının 
doğru olduğunu vurguladı. Bütçeye bakıldığında en büyük 
gider kalemini personelin oluşturduğuna dikkat çeken 
Mete, örgütün bu konuda ciddi önlemler almak zorun-
da olduğunu belirtti. “Çalışanlarımızı mağdur etmeyecek 
tasarruf tedbirleri almak zorundayız” diyen Mete yükün 

“çalışanların sırtına” atılmaması gerektiğini 
söyledi. Örgütlenme çalışmalarının da ciddi 
bir gider kalemi oluşturduğunu kaydeden 
Mete, İl Koordinasyon Kurullarının (İKK) 
çok önemli çalışmalar yürüttüğünü; ama 
büyük kentler için daha da etkinleştirmenin 
yollarının buunması gerektiğini işaret etti. 
Mete, “Biz kötü günlerimizde hep birlikte, 
iyi günlerimizde kötü gün dostlarıyla birlik-
te olmayı öğrenmeliyiz” diye konuştu. 

Denizli Şube adına söz alan Şube Yönetim 
Kurulu Başkanı Hüseyin Hadımlı, organize 

sanayi bölgelerindeki fabrika sahipleri ile görüştükleri-
ni, krize karşı ne tür önlemler aldıklarını öğrendiklerini 
söyledi. Etkinliklerle gelenekselleşen çalışmaların devam 
ettiğini kaydeden Hadımlı, şöyle konuştu: “Yapılması ge-
reken çok işimiz var, tespitlerimiz gerçekten doğru. Çalı-
şanlarla ve aldığımız geri dönüşlerle yol haritamızı çizme-
miz ve bir an önce harekete geçmemiz gerekiyor.”

Mustafa Karaman: “MESLEKİ DENETİMİN 
ÜSTÜNE DÜŞMELİYİZ”
Antalya Şube adına kürsüye gelen Şube Yönetim Kurulu 
Başkanı Mustafa Karaman, krizin Odaya yansımalarının az 
olduğunu ifade etti. Meslek odaları ve sivil toplum kuru-
luşlarının elindeki gelir kalemlerinin kısıldığını işaret eden 
Karaman, Odanın en büyük gider kalemini personelin 
oluşturduğunu dile getirerek, bunun göz önüne alınması 
gerektiğini belirtti. Şube olarak basınçlı kaplara yoğun-
laştıklarını söyleyen Karaman, LPG gitse bile kazan çalış-
maları nedeniyle krizden çok fazla etkilenmeyeceklerini 
kaydederek, “Yüzme havuzları belgelendirmesi çalışma-
larını protokol imzalayarak başlattık. LPG gittiği anda gi-
der kalemlerinden kısacağımız ilk kalem personel. Bunu 
göz önüne almalıyız. Şubelerimiz gelir- gider kalemlerini 
iyi ayarlamalılar. Mesleki denetimin üstüne düşmeliyiz. 
Yapı denetim şirketlerinde üye sayımız yüzde 50 azaldı. 
TMMOB duyarlılık gösterip dava açtı buna karşı. Yapı de-
netim şirketlerinin çok iyi denetlenmesi ve üyelerimizin 
Onur Kurulu’na gönderilmemesi taraftarıyım” diye ko-
nuştu. Yeni Şube binasının inşaatını yedi ayda bitirdikle-
rini ve taşındıklarını anımsatan Karaman, Şehir Plancıları 
Odası’nın Antalya Belediyesi’nin yaptığı şehir planına se-
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yirci kalmasını eleştirdi. Bu dönem en büyük sorunlarını 
bu durumun oluşturduğunu dile getiren Karaman, “Diğer 
odaların tavrında bir eksiklik var” dedi.  

Konya Şube adına söz alan Şube Yönetim Kurulu Başkanı 
İsmail Özkarakaya, Odanın gelir-gider harcamaları konu-
sunda gerekli tasarrufları yaptığını düşündüğünü söyledi. 
Özkarakaya, iş makinaları kurslarıyla ilgili olarak İl Milli 
Eğitim Müdürlükleri ile protokoller yapılması ve Genel 
Merkez’in Milli Eğitim Bakanlığı nezdinde girişimlerde 
bulunması gerektiğini ifade etti.   

42. Dönem II. Danışma Kurulu toplantısı, Oda Yönetim 
Kurulu Başkanı Emin Koramaz’ın yaptığı değerlendirme 
ile son buldu.  

Toplantıya katılan TMMOB, Oda ve Şube Yönetim Kuru-
lu Üyeleri ile Teknik Görevlilerin isimleri şöyledir: 

TMMOB Yönetim Kurulu
Mehmet SOĞANCI  Başkan
Elif ÖZTÜRK  Yedek Üye

TMMOB Yüksek Onur Kurulu
Tevfik PEKER    

Oda Yönetim Kurulu
Emin KORAMAZ  Başkan
Şuayip YALMAN  Başkan Vekili
Ali Ekber ÇAKAR  Sekreter Üye
Tahsin AKBABA  Sayman Üye
Mustafa YAZICI  Üye
Selçuk SOYLU  Üye
Bedri TEKİN  Yedek Üye
Harun ERPOLAT  Yedek Üye

Denetleme Kurulu
Asıl
Haydar ŞAHİN
Ahmet ENİŞ
İbrahim ERYILMAZ
Osman SERTER

Yedek
Ali ÖZDEMİR
Hüseyin KAYA

Mehmet EYÜPOĞLU
Remzi ASLAN

Onur Kurulu
Asıl 
Battal KILIÇ

Yedek
Selçuk GÖNDERMEZ
Meftun GÜRDALLAR

EİM/MEDAK
Mahir Ulaş AKCAN  Komisyon Başkanı

Oda Müdürü
Arife KURTOĞLU

Oda Teknik Görevlileri
Cenk A. LİŞESİVDİN
Derya BARAN
Koray TUNCER
Emin UYSAL
Akın ÇANKAYA
Gökşen GÖK

Adana Şube
Hüseyin ATICI  Başkan
Erdal TAŞ  Sayman Üye
Elif DOĞRUYOL  Şube Müdürü

Ankara Şube 
Sadettin ÖZKALENDER  Başkan Vekili
Şenol KARACA  Sekreter Üye
Alaaddin EKSİN  Sayman Üye
Ö. Varlık ÖZERCİYES  Üye
Satılmış GÖKTAŞ  Üye
Yılmaz YILDIRIM  Üye

Antalya Şube
Mustafa KARAMAN  Başkan
Fikret BAYAR  Üye

Bursa Şube
Remzi ERİŞLER  Sekreter Üye
Fikret ÇARAL  Sayman Üye
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Denizli Şube 
Hüseyin HADIMLI  Başkan
Fatih YAŞA  Sekreter Üye
Metin ERKAL  Sayman Üye
Ali Özkan UTMA  Üye

Diyarbakır Şube 
İ. Semih OKTAY  Başkan Vekili
İsmet EMER  Sayman Üye
Mehmet TARHAN  Şube Müdürü

Edirne Şube
Cumhur PEKDEMİR  Başkan
Mustafa VAREL  Şube Müdürü

Gaziantep Şube
Ali PERİ  Başkan
O. Tevfik OKUDUCU  Sekreter Üye
Gürcan ÜLGEY  Sayman Üye
H. Fehmi BELPINAR  Üye
Kerem YELEKÇİ  Şube Müdürü

İstanbul Şube
İlter ÇELİK  Başkan
Dinçer METE  Başkan Vekili

İzmir Şube
Mehmet ÖZSAKARYA  Başkan
Melih YALÇIN  Sekreter Üye

Kayseri Şube
Hakan ÖZCAN  Başkan Vekili
Ramazan BIYIKLI  Sayman Üye
Şuayip ŞAHİN  Yedek Üye

Kocaeli Şube 
Mehmet AKDEMİR  Yedek Üye

Konya Şube
İsmail ÖZKARAKAYA  Başkan
Kerim DEMİR  Başkan Vekili 
Adnan KUNTOĞLU  Sekreter Üye
Ahmet GÜVEN  Sayman Üye
İ. Hakkı KARACA  Yedek Üye
M. Levent ŞAM  Şube Müdürü

Mersin Şube
Naci ERÇOLAK  Başkan
Hayati ŞİMŞEK  Başkan Vekili
Özlem DOĞAN  Sekreter Üye
Alper TURNA  Üye
Nejat KILIÇ  Şube Müdürü

Samsun Şube 
Özkan ER  Üye

Trabzon Şube
Sezgin ÇAKIN  Üye


